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Protokół Nr V/2019 
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu  20 marca 2019 r. 
 

V Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1700  Przewodniczący Rady 
Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 
naczelników wydziałów i kierowników jednostek, oraz obecnych gości i licznie zgromadzoną 
młodzież z Młodzieżowego Domu Kultury w Kluczborku. Następnie Przewodniczący 
stwierdził, że w dniu dzisiejszym  podejmowane  uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych 
na dzisiejszej sesji jest 18 radnych oraz Przewodniczący poinformował radnych, iż dzisiejsza 
Sesja będzie przeprowadzona w systemie elektronicznym, z głosowaniem na tabletach. 
Kolejno Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kluczborskiemu. Pan Starosta 
Mirosław Birecki z uwagi na liczne przybycie mieszkańców Powiatu, zgłosił wniosek  
o zmianę porządku obrad i przesunięcie pkt. 2.24 w sprawie uchwalenia programu 
postępowania naprawczego Powiatu Kluczborskiego na początek, jako pkt. 2.1.  
 
Przewodniczący obrad zarządził 5 minutową przerwę techniczną, na wprowadzenie zmian  
w elektronicznym systemie do obsługi Sesji Rady Powiatu.  
Po przerwie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Pana Starosty o zmianę 
porządku obrad. Wniosek został przyjęty, 14 radnych było za, 4 radnych wstrzymało się od 
głosu, 0 przeciw. 
 
Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad wraz  
z uwzględnieniem zawnioskowanej zmiany. 
 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
a/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/zatwierdzenie porządku obrad, 
c/zatwierdzenie protokołu z III i z IV Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  
2.Podjęcie uchwał: 
2.1/ w sprawie uchwalenia programu postępowania naprawczego Powiatu Kluczborskiego. 
2.2/w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 1 
im. Józefa Bema w Kluczborku w pięcioletnie Technikum Nr 1 im. Józefa Bema                              
w Kluczborku. 
2.3/w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 2 
im. Bohaterów Westerplatte w Kluczborku w pięcioletnie Technikum Nr 2 im. Bohaterów 
Westerplatte w Kluczborku. 
2.4/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 3  
w Kluczborku w pięcioletnie Technikum Nr 3 w Kluczborku. 
2.5/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego I Liceum 
Ogólnokształcącego w Kluczborku w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące w Kluczborku 
2.6/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego I Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Kluczborku w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące 
dla Dorosłych w Kluczborku. 
2.7/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego II Liceum 
Ogólnokształcącego im. Józefa Bema w Kluczborku w czteroletnie II Liceum 
Ogólnokształcące im. Józefa Bema w Kluczborku. 
2.8/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego II Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Kluczborku w czteroletnie II Liceum Ogólnokształcące 
dla Dorosłych w Kluczborku. 
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2.9/ w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Publicznego 
Gimnazjum Nr 1 w Kluczborku . 
2.10/ w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności dotychczasowego Publicznego 
Gimnazjum Specjalnego w Kluczborku . 
2.11/ w sprawie zmiany nazwy Szkoły Policealnej Nr 2 dla Dorosłych w Kluczborku. 
2.12/ w sprawie zmiany nazwy Szkoły Policealnej Nr 3 dla Dorosłych w Kluczborku. 
2.13/ w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Kluczborku. 
2.14/ w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 – Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Kluczborku. 
2.15/ w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2019 rok. 
2.16/ w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w domu dla 
matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży. 
2.17/ w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kluczborku za rok 2018 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pieczy zastępczej 
oraz sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej.  
2.18/ w sprawie nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej w Kluczborku. 
2.19/ w sprawie  uchylenia  uchwały nr II/22/2018 Rady Powiatu w Kluczborku 
z dnia 07 grudnia 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na 
nieruchomościach stanowiących własność powiatu kluczborskiego. 
2.20/ w sprawie przyjęcia planów komisji stałych Rady Powiatu w Kluczborku na 2019 r. 
2.21/ w sprawie rozpatrzenia skargi Pani K.K. na Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kluczborku. 
2.22/ w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi na działanie byłego Starosty 
Kluczborskiego w przedmiocie braku gospodarności  w zarządzaniu PCZ S.A. w Kluczborku. 
2.23/ w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Kluczborskiego. 
2.24/ w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Kluczborskiego. 
3.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli szkół i placówek 
oświatowych powiatu kluczborskiego w 2018 r.   
4. Sprawozdanie z działalności Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 
Kluczborskiego za 2018 r. 
5. Przyjęcie sprawozdania „Ocena stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Kluczborskiego 
za 2018 r.”. 
6.Przyjęcie sprawozdania z działalności Komendy Powiatowej Policji w Kluczborku w 2018 
r. 
7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu za okres od 17.12.2018r. do 
25.02.2019 r. 
8.Wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Radni jednogłośnie, 18 głosami za,  przyjęli powyższy porządek obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił  protokół z III i IV Sesji Rady Powiatu . Radni 
nie wnieśli żadnych zapytań i uwag do powyższych protokołów w związku z czym 
Przewodniczący Rady przeprowadził elektroniczne głosowanie. Rada Powiatu jednogłośnie, 
18 głosami za, zatwierdziła protokół z III i IV Sesji Rady Powiatu w Kluczborku. 

 
Do punktu 2.1. porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu 
postępowania naprawczego Powiatu Kluczborskiego. O głos poprosił Pan Starosta, który 
przedstawił prezentację, stanowi ona załącznik do protokołu. Pan Starosta poinformował 
zgromadzone osoby, że budżet na 2019 rok po naniesieniu realnych kwot wydatków  
i dochodów zamyka się deficytem na kwotę 13,5 mln zł. To nie jest tak, że oszczędności 
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skupiają się tylko na Młodzieżowym Domu Kultury. Oszczędności poszukiwane są  
w różnych sferach. Następnie głos zabrał przedstawiciel firmy Aesco Group, która pomagała 
w tworzeniu projektu programu naprawczego. Reprezentant firmy przedstawił prezentację, 
która stanowi załącznik do protokołu. O głos poprosiła radna Magdalena Durecka, która 
poprosiła, o możliwość wypowiedzenia się przez Dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury 
Pana Tadeusza Michałkiewicza. Pan Dyrektor zwrócił się do radnych w swojej wypowiedzi  
i powiedział, że przyszedł wraz z mieszkańcami Powiatu Kluczborskiego na Sesję, by 
zaprotestować przeciwko likwidacji MDK w Kluczborku. Usłyszane argumenty są 
nieprzekonujące. Pan Dyrektor stwierdził, iż w obecnej chwili MDK przeżywa swój złoty 
okres a planowana jest jego likwidacja. Pan Dyrektor przedłożył radnym obszerną listę – 797  
sukcesów uczestników zajęć MDK za ostatnie 10 lat szkolnych w konkursach 
międzynarodowych i krajowych. Pan Dyrektor podziękował nauczycielom, uczestnikom zajęć 
za wspólną, twórczą pracę. Pan Dyrektor powiedział, że jeśli MDK zostanie przejęty przez 
Miejski Dom Kultury to w niedługim czasie przestanie funkcjonować i są na to empiryczne 
dowody. Pan Dyrektor stwierdził, że skutek likwidacji MDK w takiej formule będzie zły,  
a korzyści żadnych nie będzie. Dyrektor powiedział, że przed nami jest rok na rozmowy  
o przyszłości MDK i kwestia będzie tego jaką formę te rozmowy przybiorą. Do tej pory nie 
było rozmów w tej sprawie między MDK a Zarządem Powiatu, a o pomysłach władz można 
dowiedzieć się z internetu- stwierdził Pan Dyrektor. Następnie Pan Michałkiewicz zwrócił się 
do Członka Zarządu Artura Nowaka, mówiąc, że postawiona przez Niego teza, jakoby 
głównym zapalnikiem w tej sytuacji było to, że pracownicy MDK w Kluczborku stracą status 
nauczyciela – jest insynuacją. Pan Dyrektor przedstawił radnym do wglądu kopię listów 
poparcia dla MDK w Kluczborku, które zebrane zostały w ciągu 3 dni. Zebrano 1836 
podpisów. Przewodniczący Rady poinformował zgromadzone osoby, że radni mieli już 
okazję, by zapoznać się z sukcesami uczestników zajęć z MDK w Kluczborku m.in. na 
Komisjach. Pan Dyrektor powiedział, że zapis w programie naprawczym o likwidacji z dniem 
1 września 2020 r. MDK w Kluczborku nie jest konieczny i zaapelował, o wykreślenie tego 
zapisu z projektu. Następnie Burmistrz Miasta Kluczborka Jarosław Kielar zwrócił się  
z prośbą do Przewodniczącego Rady o udzielenie głosu. Pan Burmistrz poinformował 
wszystkich zgromadzonych, że w przypadku, gdyby miałoby dojść do likwidacji MDK  
w Kluczborku, to Gmina Kluczbork w całości przejmie działalność prowadzoną przez 
Młodzieżowy Dom Kultury. Pan Burmistrz zapytał zgromadzonych, gdzie poza Opolem  
i Kluczborkiem istnieją dwa Domy Kultury? W żadnym innym powiecie w naszym 
województwie nie ma dyskusji o programie naprawczym. Pan Burmistrz zapewnił, że gdyby 
doszłoby do zmiany to zmieniłby się jedynie Dyrektor w MDK, bo Młodzieżowy Dom 
Kultury, jako miejsce, budynek zostanie bez zmian, zajęcia dalej będą się odbywać.  
Pan Burmistrz powiedział, że zmieni się również to, że nauczyciele pracujący w MDK na 
karcie nauczyciela, będą podlegać przepisom z kodeksu pracy. Pan Burmistrz podkreślił, że 
dzieci uczestniczące w zajęciach w MDK będą zabezpieczone, tak jak i ich rodzice  
i nauczyciele, bez obaw i nie potrzebnych nerwów. Przewodniczący Rady powiedział, że  
w niedługim czasie w okolicach Kina „Bajka” w Kluczborku i Hali OSiR ma powstać 
kawiarnia ze sceną, będzie to dodatkowa infrastruktura dla rozwoju kultury w Kluczborku.  
O głos poprosił radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że decyzja o likwidacji MDK jest 
nieuzasadniona ekonomicznie, a to, że w Kluczborku są dwa Domy Kultury, powinno być 
chlubą, że można także utrzymać placówkę oświatową, edukacyjną. Radny Piotr Pośpiech 
stwierdził, że nie uda się nikomu zamydlić oczu i ukryć indolencji. Radny Piotr Pośpiech 
powiedział, że łącznie są 44 etaty do redukcji, w tym 23 pedagogiczne, a zbliża się czas 
podwójnego naboru. Głos zabrała radna Magdalena Durecka, która powiedziała, że cały czas 
jest mowa o pieniądzach, a 70lat historii MDK nie da się wycenić. Radna Magdalena Durecka 
powiedziała, że w MDK uczestnicy zajęć znajdują spokój, wewnętrzną akceptację, a pracują 
tam pełni pasji, wyjątkowi ludzie, wykształceni kierunkowo, z przygotowaniem 
pedagogicznym nauczyciele, a nie instruktorzy. Dzięki temu młodzież tak chętnie uczestniczy 
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w zajęciach. Dodatkowo w MDK w Kluczborku zajęcia bezpłatne. Radna powiedziała, że nie 
można dopuścić do tego, by zajęcia były płatne, z przywilejem dla najbogatszych. Następnie 
o głos poprosił Członek Zarządu Artur Nowak, który odniósł się do wypowiedzi Dyrektora 
MDK. Pan Artur Nowak powiedział, że Pan Dyrektor mija się z prawdą. Było spotkanie 
 w sprawie likwidacji MDK, na którym Pan Dyrektor został powiadomiony o zapisie  
w programie naprawczym. Członek Zarządu zapytał Pana Dyrektora MDK, którą częścią 
wypowiedzi na portalu społecznościowym czuje się urażony? Pan Dyrektor odpowiedział, że 
chodzi o insynuację jakoby dla nauczycieli najważniejsze było, to że status ich pracy się 
zmieni. Członek Zarządu zwrócił się do zebranych osób, mówiąc, że obecne zajęcia będą 
prowadzone w dalszym ciągu, a zmieni się jedynie organ prowadzący, którym będzie Gmina 
Kluczbork. Propozycja likwidacji MDK w Kluczborku znajduje się w dwóch niezależnych 
źródłach m.in. w audycie przeprowadzonym w Starostwie Powiatowym w Kluczborku oraz  
w projekcie przygotowanym przez firmę Aesco Group. Przewodniczący Rady powiedział, że 
wszyscy radni doceniają sukcesy MDK, każdy jest z nich dumny. Obecnie Powiat stoi przed 
trudnym zadaniem, jakim jest rozwiązanie skomplikowanej sytuacji finansowej Powiatu. 
Radni będą wspólnie pracować na jak najlepszym rozwiązaniem.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 
Po wznowieniu obrad głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że „martwi mnie to, 
że dla potrzeb uzasadnienia tej dzisiejszej uchwały manipuluje się danymi. Jeżeli Pan Starosta 
macha milionami i mówi ile nie wykonano dochodów, ile nie wykonano wydatków , to tak 
naprawdę jest to kuchnia budżetowa. Ważne jest to, że rok 2018 zamknął się kwotą wolną, 
czyli wolnych środków, czyli zostało na rachunku budżetu 1 mln 600 tys. zł. Czy ktoś  
w ubiegłym roku nie otrzymał swojego wynagrodzenia albo jakiegoś świadczenia. Jeżeli 
środki wpłynęły w grudniu, a nie w styczniu, środki z pieniędzy unijnych, które myśmy 
zdobyli i zrealizowali inwestycje, rozliczyliśmy się z Urzędem Marszałkowskim i środki 
wpłynęły w grudniu, a nie w styczniu, czyli zrobiliśmy wszystko, żeby te środki wpłynęły,  
a one wpłynęły w momencie kiedy mnie i pozostałych Członków Zarządu już w Urzędzie nie 
było. Czyli trzeba było reagować Panowie, trzeba było reagować zamiast teraz przykrywać 
własne niedociągnięcia”. Następnie radny Piotr Pośpiech przeszedł do omówienia projektu 
programu naprawczego, twierdząc, że projekt ten obrazowo został skomentowany przez 
przedstawiciela firmy Aesco Group na jednej z komisji, który powiedział, że łatwiej jest 
zlikwidować etaty pedagogiczne niż sprzedać mienie. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że 
niech to będzie „fajne spojrzenie na metodologię pracy nad tym programem naprawczym  
i niech to będzie dla nas jasne wyjaśnienie, jakie motywacje kierowały autorami tego 
dokumentu”. Następnie radny Piotr Pośpiech odniósł się do zapisu firmy Aesco Group 
 w projekcie programu naprawczego o subwencji mianowicie, iż od roku 2016 stopniowo 
nieznacznie wzrastała, z 29,5 z 35,3 mln zł. Radny Piotr Pośpiech powiedział : „w latach, 
wygaszania gimnazjum, kiedy wszystkim samorządom subwencje spadały, u nas wzrastała. 
Subwencja wyrównawcza wzrosła o 3 mln 700 tys. zł. Kolejno radny Piotr Pośpiech 
powiedział, że nasi eksperci wspólnie z Zarządem, nie dość, że mówią, że subwencja 
wzrastała w ciągu ostatnich 3 lat, to dalej piszą, że  „ jednocześnie spojrzenie na całość 
dochodów budżetu Powiatu wskazuje, że w kwotach nominalnych nie uległy one pogorszeniu 
na przestrzeni badanych lat 2016-2018, a wręcz uległy niewielkiej poprawie”. Następnie 
radny Piotr Pośpiech stwierdził, że mówiąc o katastrofalnej sytuacji, być może „nie 
rozumiecie wszystkiego i być może trzeba porozmawiać i się zastanowić, czy to ma jakiś 
sens, czy to sprowokowanie programu naprawczego, miało może motywację polityczną, ale 
doprowadzi do bardzo nieprzyjaznych, niefajnych, złych dla obu stron konsekwencji. 
Następnie radny Piotr Pośpiech zacytował zapis z projektu programu naprawczego, mówiący 
o tym, iż w latach 2016-2018 Powiat generował nadwyżkę dochodów bieżących nad 
wydatkami bieżącymi, jednak były to kwoty względnie niskie, średnio 2 mln zł. W dalszej 
części projektu programu naprawczego przeczytać można, że na koniec 2018 r. dług w formie 
„subrogowanych” zobowiązań, to łączna kwota niespełna 54 mln zł. Jednak biorąc pod 
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uwagę, że Powiat nie planuje nowych zobowiązań, planuje spłacić w 2019 r. 1 mln 300 tys. 
zł., zadłużenie Powiatu w 2019 roku efektywnie się obniży. Radny Piotr Pośpiech powiedział, 
że „eksperci powiedzieli, że nadwyżka generowana oscyluje w granicach 2 mln zł., spłaty 
zaplanowane 1 mln 300 tys. do 2 mln zł. Radny Piotr Pośpiech zapytał, „gdzie jest ta 
katastrofalna sytuacja”? Następnie radny Piotr Pośpiech odniósł się do zapisu na stronie  
16 projektu programu naprawczego, iż „raty kredytowe założone w tym projekcie to  
1 mln 300 tys. zł do 2 mln 100 tys. zł. rocznie. W praktyce oznacza to, że aby możliwa była 
spłata zobowiązań w obecnym kształcie ze środków własnych Powiatu, nadwyżka budżetowa 
powinna co roku wynosić co najmniej 2 mln zł.” Radny Piotr Pośpiech powiedział, że na 
ostatniej Sesji sugerował jak „uratować wskaźniki” i trzeba było „wziąć problem na klatę 
 i zmierzyć się z nim, a nie poczekać, aż RIO wezwie do programu naprawczego”. Następnie 
radny Piotr Pośpiech odniósł się do kolejnej kwestii, mianowicie, że oprócz dochodów,  
o których była mowa, subwencji, w ciągu badanego okresu dochody  
ze zbycia mienia Powiatu wyniosły 6,7 mln zł. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że „trzeba 
potrafić poprowadzić to we właściwym kierunku dalej, zamiast zamykać się  
w oszczędnościach i likwidacjach kosztem ludzi. Następnie radny Piotr Pośpiech odniósł się 
do zapisu z programu naprawczego, mówiącego o tym, że w 2020 roku ustalono limit 
wydatków majątkowych na poziomie 3,7 mln zł. W związku z  tym, że w 2020 roku  
w wykazie przedsięwzięć unijnych ujmuje 2,6 mln zł , to wyżej wymieniony limit wydatków 
stanowi swego rodzaju rezerwę środków na wypadek niepowodzenia części planu 
dotyczących działań naprawczych w zakresie dochodów i wydatków. Radny Piotr Pośpiech 
powiedział, że likwidując MDK w 2020 roku „nie osiągacie żadnych oszczędności, bo są 
koszty likwidacji, robicie na tym stratę, a jednocześnie w wydatkach majątkowych zakładacie 
jakąś dziwną rezerwę na poziomie 1,1 mln zł. Może przestańcie robić na chwilę inwestycje, 
wyhamujcie inwestycję przez 2 lata i nie trzeba będzie likwidować Młodzieżowego Domu 
Kultury i likwidować miejsc pracy w wielu innych miejscach”. Następnie radny Piotr 
Pośpiech zacytował fragment programu naprawczego ze str. 28, który mówi o tym, że „w 
latach 2016 - 2018 Powiat Kluczborski wykonał budżety nadwyżką bieżącą na poziomie 1,9 - 
2,2 mln zł. W tych latach finanse Powiatu zostały dodatkowo wsparte sprzedażą majątku  
w kwocie ok. 6,7 mln zł. Wynik operacyjny budżetu za 2018 r. to nadwyżka operacyjna  
w kwocie zaledwie 0,1 mln zł. W budżecie na 2019 r., po wprowadzeniu zmian po rewizji 
planu budżetu, zaplanowano deficyt bieżący na poziomie 4,9 mln zł, co bardzo niekorzystnie 
wpłynie na zdolność obsługi długu”. Radny Piotr Pośpiech powiedział „że w ciągu ostatnich  
3 lat policzyliście, że Powiat generował ok. 2 mln zł. nadwyżki operacyjne, a do spłaty było 
od 1,3 mln do 2 mln zł. to wy w tym roku robicie deficyt prawie 5 mln zł i jeszcze piszecie, że 
to niekorzystnie wpłynie na zdolność obsługi długu”. Radny Piotr Pośpiech powiedział, że 
„tego programu poprzeć się nie da, w warstwie merytorycznej obecność tych Państwa na sali  
i ich wypowiedzi mówią same za siebie i ja nie będę się do tego odnosił”. Radny Piotr 
Pośpiech powiedział następnie, że „dalej to zadłużenie zwiększacie. Moi drodzy ja wiem, że 
to jest bardzo fajna sprawa, zamienić funkcję Członków Zarządu w pilnowaczy własnych 
biurek, a tak mi to zaczyna wyglądać, bo jeżeli chcecie zwiększyć zadłużenie o 12 mln zł. 
przypomnę, że na koniec 2018 nie jeden z Państwa słyszał o mitycznych 100 mln zł. 
policzonych razem z odsetkami za 20 lat, nie mniej sprawozdanie Rb-Z wykazuje 
nieubłaganie kwotę 53,7 mln zł. Po wszystkich zmianach i wdrożeniu programu 
naprawczego, planowane zadłużenie to jest prawie 82 mln zł. Nawet licząc z leasingiem. 
Przed programem naprawczym ono wynosiło 67 mln zł”. Radny Piotr Pośpiech powiedział 
następnie, że w ostatniej kadencji zainwestowane zostały 54 mln zł, a zadłużenie Powiatu 
wzrosło o 10 mln zł. w ciągu tych 4 lat, to teraz trudno pogodzić się z tym, że w wyniku cięć 
 i oszczędności i wdrożeniu programu naprawczego zadłużenie wzrośnie do 81 mln 898 tys. 
zł. i będzie spłacane zgodnie z przyjętym harmonogramem w sposób ”skandaliczny”. Radny 
Piotr Pośpiech powiedział: „przejęliście WPF, który zakładał spłaty zadłużenia. Wy dzisiaj 
chcecie, abyśmy uchwalili rozwiązanie polegające na tym, że do 2023 roku to Wy spłacacie 
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po kilkaset tysięcy. Po zakończeniu tej kadencji przychodzą prawdziwe obciążenia, 
wielomilionowe spłaty. Rocznie do 7,4 mln zł. włącznie”.  Radny Piotr Pośpiech stwierdził, 
że nie da się tego zaakceptować, nie da się za tym zagłosować mając z tyłu głowy, że będzie 
się to odbywało kosztem nauczycieli, kosztem innych pracowników. Radny Piotr Pośpiech 
powiedział: „Wy macie dzisiaj potężny problem, ja wiem. Fajnie było mówić o programie 
naprawczym, bo media chętnie z Wami robiły wywiady, fajnie było pisać na Facebooku. 
Nieszczęście polega na tym, że termin tego 25 marca upływa i jeżeli nie będzie programu 
naprawczego, no to cała Wasza narracja skończy się w sposób dość smutny, przykry i niestety 
związany z zakończeniem pracy Nas wszystkich, dlatego jest taki musik, musimy, musimy”. 
Radny Piotr Pośpiech stwierdził, że „nie musimy, nie kosztem ludzi, nie w taki sposób”. 
Następnie radny Piotr Pośpiech powiedział:„ zamiast mnie ciągle atakować wystarczyło 
posłuchać tego, co mówiłem w grudniu, o co pytałem, posłuchać, a przynajmniej dotrzymać 
słowa, że w styczniu spotkamy się nad budżetem i go skorygujemy. Nie zrobiliście tego 
panowie, doprowadzając do programu naprawczego”. Kolejno radny Piotr Pośpiech stwierdził 
„ w warstwie politycznej nie zaskoczyliście mnie, każdy z Nas wiedział, że Wasza ekipa zrobi 
z samodzielnego samorządu jakim był Powiat Kluczborski przystawkę Gminy Kluczbork  
i robicie to dzień po dniu, a wystąpienie Pana Burmistrza dzisiaj na sesji tylko to potwierdza, 
chłopaki zróbcie tak, chłopaki robią”. Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani 
Skarbnik Powiatu z prośbą o udzielenie informacji jaki był stan finansów na koniec 2018 r. 
Pani Skarbnik powiedziała, że przeniesione płatności z 2018 r. na 2019 r. opiewały na kwotę 
10,6 mln zł. Kolejno Przewodniczący poprosił Przedstawicieli firmy Aesco Group  
o ustosunkowanie się do wypowiedzi radnego Piotra Pośpiecha. Głos zabrał Przedstawiciel 
firmy Aesco Group, który powiedział, że Powiat został wezwany do opracowania programu 
naprawczego, w zeszłym roku sprzedaż majątku była planowana na kwotę 4,5 mln zł,  
a osiągnięto kwotę ok. 40 tys. zł. Przedstawiciel firmy stwierdził, że wysyłając opracowany 
Program Naprawczy do RIO, Powiat musi udowodnić, że założenia w nim zawarte są realne. 
Przedstawiciel firmy zwrócił się do radnego Piotra Pośpiecha z pytaniem czy 2 mln zł. 
nadwyżki to dużo, czy mało i następnie powiedział, że „zdolność do obsługi długu generuje 
wskaźnik jednoroczny. Wskaźnik jednoroczny jest to kwota nadwyżki bieżącej, czyli 
rozumianej jak różnicę między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi plus sprzedaż 
majątku do kwoty ogółem. Średnio dla samorządów w Polsce to jest około 10%, czyli 
przykładowo samorząd ma 100 mln zł. budżetu i ma 10 mln zł. nadwyżki bieżącej to wtedy 
daje nam wskaźnik jednoroczny na poziomie 10%, 2 mln nadwyżki bieżącej w Państwa 
budżecie to jest wskaźnik jednoroczny na poziomie 2,5%. To jest cztery razy mniej, niż 
średnia dla samorządów w Polsce”. Drugi Przedstawiciel firmy Aesco Group odniósł się do 
wypowiedzi o wzroście subwencji. Mianowicie „ część wyrównawcza subwencji służy do 
tego, żeby wyrównać nierówności między finansami samorządów na terenie kraju. Jeżeli 
wzrosła część wyrównawcza w Powiecie to znaczy, że Powiat w porównaniu do reszty kraju 
zubożał w czasie poprzedniej kadencji i dlatego nie jest to żaden dowód na wzrost dochodów 
bo to tak naprawdę świadczy o biedzie tego Powiatu, która wzrosła w poprzedniej kadencji”. 
Następnie głos zabrał Starosta Kluczborski Mirosław Birecki, który powiedział, że „to nie jest 
tak, że Birecki przyszedł i nagle zadłużył Powiat”. Pan Starosta stwierdził, że w dniu 
dzisiejszym jest wystarczająco dużo emocji. Program Naprawczy był prezentowany już  
w czwartek, kolejno w poniedziałek i wtedy nie było żadnych uwag do programu 
naprawczego. Pan Starosta stwierdził, że czas zakończyć już tą dyskusję. Przewodniczący 
Rady udzielił głosu radnej Teresie Wróbel, która zapytała, czy Zarząd Powiatu brał pod 
uwagę inne metody, możliwości powodujące w perspektywie oszczędności. Radna 
powiedziała, że punkt zawarty w programie naprawczym o likwidacji MDK w Kluczborku 
jest bezzasadny i powinien być wykreślony, a zastąpiony innymi oszczędnościami, które 
można wprowadzić. Następnie głos zabrał radny Jakub Goliński, który powiedział, że ma 
kilka spostrzeżeń i pytań. Mianowicie radny powiedział „ w 2019 r. startujemy od kwoty  
77 mln, po 20 latach kończymy dochody bieżące na poziomie 143 mln, czyli w przeciągu 
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 20 lat dochody bieżące wzrastają nam do tej kwoty. Proszę powiedzieć co jest tego 
przyczyną?”. Przedstawiciel firmy Aesco Group powiedział, że w ramach sprawdzenia należy 
cofnąć się 20 lat i porównać sobie jaki był budżet Powiatu 20 lat temu a jaki jest teraz  
i przyrost  procentowy o te 20 lat wstecz jest większy niż ten, który jest założony teraz. Radny 
Jakub Goliński zapytał „w jaki sposób zostały wyliczone etaty do zwolnienia- 16 etatów 
nauczycielskich? I gdzie tutaj występuje oszczędność?”. Odpowiedzi udzielił Starosta 
Kluczborski, który powiedział, że 9 etatów w Ogólniaku zgodnie z informacją od Dyrektora,  
w związku z wygaszeniem Gimnazjum, nie będzie funkcjonowało. Pan Starosta powiedział, 
że z każdym Dyrektorem, będą organizowane spotkania, w celu szukania tych oszczędności. 
Pan Starosta powiedział, że program postępowania naprawczego jest programem i on może 
się zmienić. Jeżeli uda się pozyskać dodatkowe dochody, to może coś uda się zmienić. Pan 
Starosta powiedział, że zakłada realność a nie fikcję. Następnie radny Jakub Goliński zapytał, 
„czy od 1 września 2019 r. planowane jest zmniejszenie ilości godzin i oddziałów w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Kluczborski?”. Następnie radny Jakub Goliński zacytował 
protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny 
 z dnia 17 grudnia 2018 r. - „głos zabrał radny Robert Wietrzyk pytając o zabezpieczenie 
procentowe zadań oświatowych w roku 2019. Będzie podwójny nabór. Radny zadał pytanie 
jakiej kwoty będzie brakować w oświacie w przyszłym roku oraz co dalej z młodzieżą ze 
Wschodu. Odpowiedzi udzieliła Naczelnik Wydziału Edukacji i Sportu  która stwierdziła, że 
obecnie prowadzone są prace związane z planowaniem organizacji w szkołach w roku 2019. 
Będzie podwójna liczba uczniów. Do tej pory do szkół było przyjmowanych około 19/20stu 
oddziałów, obecnie będzie około 39 oddziałów”. Radny Jakub Goliński powiedział, że 
 w związku z powyższym 16 nauczycieli straci pracę. Przewodniczący rady udzielił głosu 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Sportu Pani Rozalii Słoniowskiej, która powiedziała, że 
jesteśmy w trakcie przygotowywania się do naboru. Fizycznie nabór rozpocznie się w maju. 
Pierwsze informacje na temat realnego przyjęcia uczniów do naszych szkół będą po 
symulacji, która odbędzie się w lipcu. Pani Naczelnik powiedział, że plan naboru nie ma nic 
wspólnego z arkuszem organizacji pracy jednostek. Arkusze zostaną zatwierdzone przez Pana 
Starostę ostatecznie 29 maja br. Arkusze przygotowywane są w wersji minimalistycznej, czyli 
do arkusza wkładana jest minimalna ilość oddziałów, która zagwarantuje zdrowo-rozsądkowe 
podejście do zatrudnienia nauczycieli od 1 września. Pani Naczelnik podkreśliła, że cały czas 
prowadzone są prace nad tym, by każda złotówka naszych środków publicznych była 
efektywnie wydana. W ZSO w Kluczborku następuje wygaszenie gimnazjum. Będzie strata 
 9 oddziałów. Planowane jest w arkuszu wprowadzenie 8 oddziałów, realnie można otworzyć 
20 oddziałów. Nie można planować na wyrost – powiedziała Pani Naczelnik. Następnie radny 
Jakub Goliński zwrócił się z pytaniem do Pani Naczelnik Wydziału Edukacji i Sportu, ile  
w kwietniowym arkuszu planowanych będzie oddziałów  i jaka będzie różnica w ilości tych 
oddziałów względem obecnego roku szkolnego oraz radny Jakub Goliński ponownie odniósł 
się do protokołu z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju 
Rodziny cytując zapis „…radny Robert Wietrzyk zwrócił uwagę na problem zatrudnienia 
nauczycieli we wszystkich gminach, będą odchodzić ze szkół podwójne roczniki uczniów 
 i nauczyciele mogą mieć problem z pracą. Przydatna byłaby informacja  
o niedoborach kadry nauczycielskiej w szkołach ponadgimnazjalnych, tak żeby nauczyciele 
ze szkół gminnych mogli znaleźć pracę”. Głos zabrał Przewodniczący Rady, który 
powiedział, że na Komisjach była obecna Pani Naczelnik i wtedy można była zadać wszystkie 
te pytania. Następnie radny Jakub Goliński kontynuował swoją wypowiedź, mówiąc, że „ 27 
grudnia 2018 r. otrzymaliście i był procedowany budżet na 2019 r. i WPF na 2019 r. Odniosę 
się teraz do kosztów obsługi długu. W tym dokumencie WPF na 2019 r. koszty obsługi długu 
od 2019 r. do 2038 r. wynoszą 34,6 mln zł. Po wprowadzeniu, wdrożeniu programu 
naprawczego, po uzyskaniu pożyczki z budżetu Państwa koszty obsługi długu w ciągu 20 lat 
wyniosą 32 mln zł. Czyli w ciągu 20 lat, biorąc pod uwagę pożyczkę z budżetu Państwa 
koszty spadną o 2 mln w ciągu 20 lat, czyli średnio 100 tys. rocznie. Posiłkując się pożyczką 
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z budżetu Państwa”. Następnie radny Jakub Goliński powiedział: „ biorąc pod uwagę obsługę 
długu, czyli 34 mln, dług 52,5 mln, leasing 15,2 mln, czyli zadłużenie wynosi 67 mln plus 
obsługa długu to jest 102 mln, to jest sytuacja przed wdrożeniem programu naprawczego. 
Teraz te same dane po wdrożeniu programu naprawczego wyniosą 114 mln, czyli wdrażając 
program naprawczy zadłużamy się o kolejne 12 mln. W następnej kolejności głos zabrała 
Pani Naczelnik Wydziału Edukacji i Sportu, która powiedziała, że będziemy się starać, by 
nabór był jak najlepszy, żeby nauczycielom zapewnić jak największą ilość etatów i takie, tez 
założenia zostały przekazane Dyrektorom szkół. W pierwszej kolejności, gdy w innych 
jednostkach będą wolne miejsca będziemy zatrudniać nauczycieli, którzy będą tracić pracę 
 w innych naszych jednostkach. Pani Naczelnik powiedziała, że niezależnie od tego jaki 
będzie nabór, będziemy musieli znaleźć oszczędności. Głos zabrał radny Lesław Czernik, 
który zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji w temacie programu naprawczego,  
z racji tego, że młodzież, która uczestniczy w obradach jutro ma normalny dzień nauki, 
rodzice idą do pracy. Radny Lesław Czernik zwrócił się również z prośbą do radnych, którzy 
zabierali głos, by wykorzystywali czas na Komisjach.  Program naprawczy był dwukrotnie 
omawiany na Komisjach i wtedy można było zadawać pytania. Następnie głos zabrał radny 
Piotr Pośpiech, który powiedział, żeby nie zamykać dyskusji. Mowa jest o programie 
naprawczym, nie zdarza się to na co dzień. Mają zostać podjęte decyzje bardzo ważne. 
Przewodniczący Rady powiedział, że każdy miał szanse na merytoryczną wypowiedź  
i następnie poddał pod głosowanie wniosek nad zakończeniem dyskusji nad pkt. 2.1  
z porządku obrad w sprawie uchwalenia programu postępowania naprawczego Powiatu 
Kluczborskiego. W głosowaniu 11 radnych było za zakończeniem dyskusji, 2 radnych 
wstrzymało się od głosu, 5 radnych było przeciw.   
Radni podjęli Uchwałę Nr V/34/2019 w sprawie uchwalenia programu postępowania 
naprawczego Powiatu Kluczborskiego. 
Głosowanie imienne: 
ZA(10): 
Artur Nowak, Maciej Sitek, Rafał Neugebauer, Andrzej Olech, Jarosław Przybył, Robert 
Wietrzyk, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Zdzisław Pelc, Ryszard Okaj. 
PRZECIW(5): 
Piotr Pośpiech, Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Magdalena Durecka, Teresa Wróbel. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(3): 
Marcin Michalski, Damian Buła, Celina Zając. 
Przewodniczący Rady Andrzej Olech zarządził 5 minut przerwy. 

 
Do punktu 2.2 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił kolejny projekt z porządku obrad w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 1 im. Józefa Bema  
w Kluczborku w pięcioletnie Technikum Nr 1 im. Józefa Bema  w Kluczborku. Głos zabrał 
Wicestarosta Kluczborski, który powiedział, że kilka najbliższych uchwał, które będą 
podejmowane, dotyczą przekształceń szkół w związku ze zmianą ustawy oświatowej. Na 
mocy ustawy jesteśmy zobligowani do podjęcia tych zmian. 
Radni podjęli Uchwałę V/35/2019 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 
czteroletniego Technikum Nr 1 im. Józefa Bema w Kluczborku w pięcioletnie Technikum 
 Nr 1 im. Józefa Bema  w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Jarosław Przybył, Maciej Sitek, Artur Nowak, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Marcin 
Michalski, Jakub Goliński, Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Rafał Neugebauer, Ryszard 
Okaj, Lesław Czernik, Przemysław Panicz, Damian Buła, Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, 
Zdzisław Pelc, Magdalena Durecka 
PRZECIW(0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 2.3 porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił następny projekt z porządku obrad, w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 2 im. Bohaterów 
Westerplatte w Kluczborku w pięcioletnie Technikum Nr 2 im. Bohaterów Westerplatte  
w Kluczborku. Głos zabrał Wicestarosta Kluczborski, który powiedział, że zgodnie ze zmianą 
prawa oświatowego, należy tą Uchwałę podjąć. 
Radni podjęli Uchwałę Nr V/37/2019 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 2 im. Bohaterów Westerplatte w Kluczborku 
w pięcioletnie Technikum Nr 2 im. Bohaterów Westerplatte w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Artur Nowak, Celina Zając, Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Zdzisław 
Pelc, Marcin Michalski, Przemysław Panicz, Damian Buła, Teresa Wróbel, Ryszard Okaj, 
Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Lesław Czernik, Rafał Neugebauer, Piotr Pośpiech, 
Magdalena Durecka, Andrzej Olech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.4 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 3 w Kluczborku  
w pięcioletnie Technikum Nr 3 w Kluczborku. Radni podjęli Uchwałę Nr V/37/2019  
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego czteroletniego Technikum Nr 3  
w Kluczborku w pięcioletnie Technikum Nr 3 w Kluczborku. 
ZA(18): 
Jarosław Przybył, Maciej Sitek, Artur Nowak, Celina Zając, Marcin Michalski, Zdzisław 
Pelc, Przemysław Panicz, Jakub Goliński, Magdalena Durecka, Wojciech Smolnik, Ryszard 
Okaj, Rafał Neugebauer, Teresa Wróbel, Damian Buła, Lesław Czernik, Robert Wietrzyk, 
Andrzej Olech, Piotr Pośpiech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.5 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił kolejny punkt z porządku obrad, projekt uchwały  
w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego I Liceum 
Ogólnokształcącego w Kluczborku w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące w Kluczborku. 
Radni podjęli Uchwałę Nr V/38/2019 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego w Kluczborku w czteroletnie 
 I Liceum Ogólnokształcące w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Jarosław Przybył, Marcin Michalski, Wojciech Smolnik, Przemysław Panicz, Maciej Sitek, 
Magdalena Durecka, Celina Zając, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Andrzej Olech, Ryszard 
Okaj, Damian Buła, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Piotr Pośpiech, Robert Wietrzyk, Rafał 
Neugebauer, Artur Nowak 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
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Do punktu 2.6 porządku obrad 
Przewodniczący Rady przedstawił kolejny punkt z porządku obrad- w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych  
w Kluczborku w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Kluczborku. Radni 
nie wnieśli zapytań i podjęli Uchwałę Nr V/39/2019 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowego trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Kluczborku  
w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Kluczborku.  
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Marcin Michalski, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Jakub Goliński, 
Celina Zając, Wojciech Smolnik, Magdalena Durecka, Zdzisław Pelc, Teresa Wróbel, 
Damian Buła, Ryszard Okaj, Rafał Neugebauer, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Piotr 
Pośpiech, Robert Wietrzyk, Artur Nowak 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 2.7  porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił  projekt w sprawie w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego im. Józefa 
Bema w Kluczborku w czteroletnie II Liceum Ogólnokształcące im. Józefa Bema  
w Kluczborku. W związku z brakiem zapytań radni podjęli Uchwałę Nr V/40/2019 w sprawie 
stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego 
im. Józefa Bema w Kluczborku w czteroletnie II Liceum Ogólnokształcące im. Józefa Bema 
w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Artur Nowak, Marcin Michalski, Jarosław 
Przybył, Przemysław Panicz, Celina Zając, Zdzisław Pelc, Magdalena Durecka, Teresa 
Wróbel, Lesław Czernik, Jakub Goliński, Andrzej Olech, Damian Buła, Rafał Neugebauer, 
Ryszard Okaj, Piotr Pośpiech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.8 porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 
w Kluczborku w czteroletnie II Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Kluczborku. 
Radni nie wnieśli uwag i podjęli Uchwałę Nr V/41/2019 w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowego trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 
w Kluczborku w czteroletnie II Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, 
Artur Nowak, Zdzisław Pelc, Magdalena Durecka, Damian Buła, Teresa Wróbel, Lesław 
Czernik, Celina Zając, Marcin Michalski, Andrzej Olech, Rafał Neugebauer, Robert 
Wietrzyk, Ryszard Okaj, Piotr Pośpiech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 2.9 porządku obrad 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 
zakończenia działalności dotychczasowego Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Kluczborku. 

 



11 
 

Radni podjęli Uchwałę Nr V/42/2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności 
dotychczasowego Publicznego Gimnazjum Nr 1 w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Marcin Michalski, Artur Nowak, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Przemysław Panicz, 
Celina Zając, Robert Wietrzyk, Zdzisław Pelc, Magdalena Durecka, Maciej Sitek, Jarosław 
Przybył, Teresa Wróbel, Andrzej Olech, Lesław Czernik, Damian Buła, Ryszard Okaj, Piotr 
Pośpiech, Rafał Neugebauer 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.10 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 2.10 z porządku obrad. W związku  
z  brakiem zapytań radni podjęli Uchwałę Nr V/43/2019 w sprawie stwierdzenia zakończenia 
działalności dotychczasowego Publicznego Gimnazjum Specjalnego w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Marcin Michalski, Artur Nowak, Robert Wietrzyk, Celina Zając, Przemysław Panicz, 
Jarosław Przybył, Maciej Sitek, Jakub Goliński, Magdalena Durecka, Zdzisław Pelc, Teresa 
Wróbel, Lesław Czernik, Damian Buła, Andrzej Olech, Ryszard Okaj, Piotr Pośpiech, Rafał 
Neugebauer, Wojciech Smolnik 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0 

 
Do punktu 2.11 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 2.11 z porządku obrad. Radni nie wnieśli zapytań 
 i podjęli Uchwałę Nr V/44/2019 w sprawie zmiany nazwy Szkoły Policealnej Nr 2 dla 
Dorosłych w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Marcin Michalski, Magdalena Durecka, Celina Zając, Jarosław Przybył, 
Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Teresa Wróbel, Artur Nowak, 
Zdzisław Pelc, Rafał Neugebauer, Damian Buła, Andrzej Olech, Piotr Pośpiech, Lesław 
Czernik, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 2.12 porządku obrad 
Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 2.12 z porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag  
i podjęli Uchwałę Nr V/45/2019 w sprawie zmiany nazwy Szkoły Policealnej Nr 3 dla 
Dorosłych w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Artur Nowak, Marcin Michalski, Wojciech Smolnik, Przemysław Panicz, 
Celina Zając, Zdzisław Pelc, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Magdalena Durecka, Damian 
Buła, Andrzej Olech, Piotr Pośpiech, Ryszard Okaj, Rafał Neugebauer, Robert Wietrzyk, 
Teresa Wróbel, Lesław Czernik 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
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Do punktu 2.13 porządku obrad 
Przewodniczący przeszedł do punktu 2.13 z porządku obrad. W związku z brakiem zapytań 
radni podjęli Uchwałę Nr V/46/2019 w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Celina Zając, Maciej Sitek, Marcin Michalski, Zdzisław Pelc, Robert Wietrzyk, Magdalena 
Durecka, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Artur Nowak, Jakub Goliński, Andrzej 
Olech, Piotr Pośpiech, Wojciech Smolnik, Damian Buła, Lesław Czernik, Ryszard Okaj, 
Rafał Neugebauer, Teresa Wróbel 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 2.14 porządku obrad 
Przewodniczący przeszedł do punktu 2.14 z porządku obrad. Następni radni podjęli Uchwałę 
Nr V/47/2019 w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Marcin Michalski, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Przemysław Panicz, Magdalena Durecka, 
Teresa Wróbel, Maciej Sitek, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Zdzisław Pelc, Artur Nowak, 
Wojciech Smolnik, Rafał Neugebauer, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Ryszard Okaj, 
Damian Buła, Piotr Pośpiech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.15 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił Radzie Powiatu kolejny punkt – 2.15 z porządku 
obrad. Radni podjęli Uchwałę Nr V/48/2019 w sprawie określenia zadań do realizacji ze 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2019 rok.  
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Celina Zając, Marcin Michalski, Zdzisław Pelc, Jarosław Przybył, Teresa 
Wróbel, Przemysław Panicz, Artur Nowak, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Magdalena 
Durecka, Andrzej Olech, Damian Buła, Rafał Neugebauer, Ryszard Okaj, Lesław Czernik, 
Piotr Pośpiech, Robert Wietrzyk 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 2.16 porządku obrad 
Kolejny punkt z porządku obrad przedstawiony Radzie Powiatu dotyczył ustalenia 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w domu dla matek z małoletnimi 
dziećmi i kobiet w ciąży. Radni nie wnieśli uwag do powyższego projektu i podjęli Uchwałę 
Nr V/49/2019 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
 w domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Robert Wietrzyk, Artur Nowak, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Maciej Sitek, Jarosław 
Przybył, Zdzisław Pelc, Przemysław Panicz, Andrzej Olech, Teresa Wróbel, Lesław Czernik, 
Marcin Michalski, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Damian Buła, Magdalena Durecka, Piotr 
Pośpiech, Rafał Neugebauer 
PRZECIW(0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 2.17 porządku obrad 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku za rok 2018 wraz  
z wykazem potrzeb w zakresie pieczy zastępczej oraz sprawozdanie z efektów pracy 
organizatora rodzinnej pieczy zastępczej. Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu 
 i podjęli Uchwałę Nr V/50/2019 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku za rok 2018 wraz z wykazem potrzeb 
w zakresie pieczy zastępczej oraz sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej 
pieczy zastępczej. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Wojciech Smolnik, Celina Zając, Marcin Michalski, Robert Wietrzyk, Jarosław 
Przybył, Przemysław Panicz, Magdalena Durecka, Artur Nowak, Zdzisław Pelc, Teresa 
Wróbel, Damian Buła, Piotr Pośpiech, Rafał Neugebauer, Jakub Goliński, Lesław Czernik, 
Ryszard Okaj, Andrzej Olech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.18 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 2.18 z porządku obrad. Radni podjęli 
Uchwałę Nr V/51/2019 w sprawie nadania Statutu Domowi Pomocy Społecznej 
 w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Jarosław Przybył, Marcin Michalski, Wojciech Smolnik, Celina Zając, Robert Wietrzyk, 
Teresa Wróbel, Zdzisław Pelc, Przemysław Panicz, Maciej Sitek, Artur Nowak, Lesław 
Czernik, Damian Buła, Andrzej Olech, Jakub Goliński, Piotr Pośpiech, Magdalena Durecka, 
Rafał Neugebauer, Ryszard Okaj 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0 

 
Do punktu 2.19 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 2.19 z porządku obrad. Radni podjęli Uchwałę  
Nr V/52/2019 w sprawie  uchylenia  uchwały nr II/22/2018 Rady Powiatu w Kluczborku 
z dnia 07 grudnia 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na 
nieruchomościach stanowiących własność powiatu kluczborskiego. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Artur Nowak, Celina Zając, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Robert 
Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Ryszard Okaj, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, Jakub Goliński, 
Marcin Michalski, Andrzej Olech, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech, Magdalena Durecka, 
Damian Buła, Rafał Neugebauer 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.20 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił punkt 2.20 z porządku obrad. Radni nie wnieśli zapytań 
 i podjęli Uchwałę Nr V/53/2019 w sprawie przyjęcia planów Komisji Stałych Rady Powiatu 
w Kluczborku na 2019 r. 
Głosowanie imienne: 
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ZA(18): 
Maciej Sitek, Marcin Michalski, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Artur Nowak, Zdzisław 
Pelc, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Przemysław Panicz, Andrzej Olech, Ryszard Okaj, 
Lesław Czernik, Rafał Neugebauer, Damian Buła, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Magdalena 
Durecka, Piotr Pośpiech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.21 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym punkt 2.21 z porządku obrad. Radni podjęli 
Uchwałę Nr V/54/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani K.K. na Dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Artur Nowak, Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, 
Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Ryszard Okaj, Celina Zając, Andrzej 
Olech, Rafał Neugebauer, Piotr Pośpiech, Jakub Goliński, Magdalena Durecka, Marcin 
Michalski, Damian Buła, Teresa Wróbel 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 2.22 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym kolejny punkt z porządku obrad- 2.22. Radni 
podjęli Uchwałę Nr V/55/2019 w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi na działanie 
byłego Starosty Kluczborskiego w przedmiocie braku gospodarności w zarządzaniu PCZ S.A. 
w Kluczborku. 
Głosowanie imienne: 
ZA(16): 
Maciej Sitek, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Artur Nowak, Przemysław Panicz, Ryszard 
Okaj, Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Zdzisław Pelc, Jarosław Przybył, Damian Buła, Rafał 
Neugebauer, Jakub Goliński, Magdalena Durecka, Teresa Wróbel, Marcin Michalski 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(2): 
Lesław Czernik, Piotr Pośpiech 

 
Do punktu 2.23 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przedstawił punkt 2.23 z porządku obrad. Następnie radni podjęli 
Uchwałę Nr V/56/2019 w sprawie odwołania Skarbnika Powiatu Kluczborskiego. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Celina Zając, Artur Nowak, Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Przemysław 
Panicz, Zdzisław Pelc, Teresa Wróbel, Jakub Goliński, Lesław Czernik, Damian Buła, 
Andrzej Olech, Robert Wietrzyk, Magdalena Durecka, Wojciech Smolnik, Marcin Michalski, 
Piotr Pośpiech, Rafał Neugebauer 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
Po zakończeniu głosowania głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który podziękował 
dotychczasowej Skarbnik Powiatu – Pani Wandzie Słabosz, za długoletnią współpracę. 
Głos zabrała Pani Wanda Słabosz, która podziękowała za miłe słowa oraz otrzymane kwiaty. 
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Do punktu 2.24 porządku obrad 
Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 2.24 z porządku obrad. Głos zabrał Starosta 
Kluczborski, który przedstawił kilka informacji o kandydatce na Skarbnika Powiatu – Pani 
Magdalenie Żmudzie-Lewald. Głos zabrał radny Damian Buła, który poprosił, by obecna na 
sali kandydatka na Skarbnika Powiatu przedstawiła się osobiście. Głos zabrała Pani 
Magdalena Żmuda-Lewald, która powiedziała, że bycie Skarbnikiem Powiatu w obecnej 
sytuacji, kiedy wdrażany będzie program naprawczy, to duże wyzwanie, ale zapewnia, że 
swoją pracę będzie wykonywała najlepiej jak to tylko możliwe. Następnie Przewodniczący 
poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały i radni podjęli Uchwałę Nr V/57/2019  
w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Kluczborskiego. 
Głosowanie imienne: 
ZA(14): 
Celina Zając, Maciej Sitek, Zdzisław Pelc, Artur Nowak, Wojciech Smolnik, Jarosław 
Przybył, Teresa Wróbel, Lesław Czernik, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, Andrzej Olech, 
Damian Buła, Rafał Neugebauer, Marcin Michalski 
PRZECIW(0): 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(4): 
Przemysław Panicz, Jakub Goliński, Piotr Pośpiech, Magdalena Durecka 
 

Do punktu 3 porządku obrad 
Przewodniczący Rady przeszedł do pkt 3 z porządku obrad, który dotyczy sprawozdania 
 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli szkół i placówek oświatowych powiatu 
kluczborskiego w 2018 r.  Głos zabrał Wicestarosta, który powiedział, że na jednej z Komisji, 
informacja ta była przedstawiana w formie prezentacji. Głos zabrał radny Marcin Michalski, 
który zapytał, czy średnia pensja nauczyciela dyplomowanego, która wynosi 5 336 zł jest 
sumą brutto? Wicestarosta odpowiedział, że jest to kwota brutto. Radny Marcin Michalski 
powiedział, że kwota netto to około 3600-3700 zł. i nie spotkał nauczyciela, który tyle by 
zarabiał. Radny Marcin Michalski zapytał, skąd bierze się ta średnia. Głos zabrał 
Wicestarosta, który powiedział, że do tej kwoty zalicza się również 13stka i wszystkie inne  
pochodne, godziny ponadwymiarowe. 
Radni przeszli do głosowania nad powyższym sprawozdaniem. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Celina Zając, Jarosław Przybył, Artur 
Nowak, Zdzisław Pelc, Przemysław Panicz, Teresa Wróbel, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, 
Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Damian Buła, Jakub Goliński, Rafał Neugebauer, 
Magdalena Durecka, Piotr Pośpiech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 4 porządku obrad 

Kolejny punkt z porządku obrad tyczy się sprawozdania z działalności Powiatowej Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Kluczborskiego za 2018 r. Przewodniczący Rady 
podziękował obecnemu na sali Komendantowi Policji w Kluczborku, za wspólne 
prewencyjne działania, dzięki, którym na terenie OSiR-u i Kampusu Stobrawa panuje 
porządek. 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego sprawozdania w związku z powyższym nastąpiło 
głosowanie. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Celina Zając, Marcin Michalski, Artur Nowak, Jakub Goliński, Jarosław 
Przybył, Przemysław Panicz, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Zdzisław Pelc, Teresa 
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Wróbel, Ryszard Okaj, Magdalena Durecka, Lesław Czernik, Damian Buła, Rafał 
Neugebauer, Piotr Pośpiech, Andrzej Olech 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

Do punktu 5 porządku obrad 
Kolejny punkt z porządku obrad odnosił się do sprawozdania „Ocena stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego Powiatu Kluczborskiego za 2018 r. Z uwagi na brak zapytań radni przeszli do 
glosowania nad powyższym sprawozdaniem. 
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Maciej Sitek, Artur Nowak, Marcin Michalski, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Zdzisław Pelc, 
Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Teresa Wróbel, Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, 
Damian Buła, Andrzej Olech, Lesław Czernik, Jakub Goliński, Piotr Pośpiech, Magdalena 
Durecka, Rafał Neugebauer 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 
 

Do punktu 6 porządku obrad 
Kolejnym punktem w porządku obrad jest przyjęcie sprawozdania z działalności Komendy 
Powiatowej Policji w Kluczborku w 2018 r. Głos zabrał radny Wojciech Smolnik, który 
podziękował Państwowemu Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu Pani Małgorzacie 
Zabierowskiej za dobrą i owocną współpracę. Przewodniczący Rady oraz radny Marcin 
Michalski przyłączyli się do podziękowań.  
Głosowanie imienne: 
ZA(18): 
Artur Nowak, Celina Zając, Maciej Sitek, Teresa Wróbel, Przemysław Panicz, Marcin 
Michalski, Zdzisław Pelc, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, 
Magdalena Durecka, Lesław Czernik, Piotr Pośpiech, Damian Buła, Wojciech Smolnik, Rafał 
Neugebauer, Jakub Goliński 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(0) 

 
Do punktu 7 porządku obrad 

Punkt 7 porządku obrad dotyczy przyjęcia sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu za 
okres od 17.12.2018r. do 25.02.2019 r. Radni nie wnieśli zapytań do sprawozdania i przeszli 
do głosowania. 
Głosowanie imienne: 
ZA(12): 
Celina Zając, Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Robert Wietrzyk, Artur Nowak, Wojciech 
Smolnik, Zdzisław Pelc, Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Lesław Czernik, 
Rafał Neugebauer 
PRZECIW(0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ(6): 
Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Piotr Pośpiech, Damian Buła, Magdalena 
Durecka 

 
Do punktu 8 porządku obrad 

Przewodniczący Rady poinformował radnych o podjętej Uchwale Sejmiku Województwa 
Opolskiego Nr IV/37/2019 z dnia 26 lutego 2019 r. w sprawie przyjęcia Rezolucji dotyczącej 
ustanowienia w Województwie Opolskim roku 2019 Rokiem Wolności i 15-lecia w Unii 
Europejskiej.  
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Następnie Wiceprzewodniczący Rady Maciej Sitek przeczytał radnym list otwarty od doktor 
Agnieszki Aleksiejczuk z Katedry Scenografii Akademi Sztuk Pięknych we Wrocławiu  
w sprawie zamiaru likwidacji MDK w Kluczborku.  
Głos zabrał radny Wojciech Smolnik, który zwrócił się do radnej Magdaleny Dureckiej 
odnośnie wypowiedzi w sprawie MDK w Kluczborku, z prośbą o wytłumaczenie co decyduje 
o tym, że jest się instruktorem lub nauczycielem. Radna Magdalena Durecka powiedziała, że 
może odpowiedzieć na swoim przykładzie. Mówiąc o nauczycielach ma na myśli odpowiedni 
kierunek studiów, przygotowanie pedagogiczne na tym opiera się praca nauczycieli w MDK. 
Jeśli chodzi o instruktora to można zrobić kurs przez weekend, tydzień i to jest obowiązujące 
w niektórych miejscach pracy. Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Celina Zając, która 
powiedziała, że zasadnicza różnica jest taka, że nauczyciel podlega pod kartę nauczyciela, 
 a instruktor pod kodeks pracy. Głos zabrał Wojciech Smolnik, który zapytał, dlaczego 
nauczyciele, którzy w dniu dzisiejszym pracują w MDK w Kluczborku, staną się nagle 
„niedouczonymi instruktorami” w momencie przekształcenia? Radna Magdalena Durecka 
powiedziała: „nie w ten sposób radny zrozumiał moją wypowiedź”. Radny Wojciech Smolnik 
powiedział, że fakt likwidacji MDK w Kluczborku w dniu dzisiejszym nie został przesądzony 
i być może w inny sposób będzie można zaoszczędzić pieniądze i wtedy nie dojdzie do 
likwidacji tej placówki. Jeśli dojdzie do likwidacji, to jest zapewnienie Burmistrza Miasta 
Kluczborka, że MDK zostanie przekształcony wspólnie z KDK w jeden Dom Kultury.  

 
Do punktu 9 porządku obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
zebranym za udział w obradach i o godz. 20:10 zamknął V Sesję Rady Powiatu  
w Kluczborku. 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 

 
                                                                  Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                        w Kluczborku  
                                                         Andrzej Olech 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Protokołowała: 
Małgorzata Gulanowska 

 


